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 ماندگاری دلار 
 بالای ۴۰۰۰ تومان 

صحت ندارد

خودکفایی ۸۰ درصدی 
ایران در ساخت تجهیزات 
جایگاه های »سی ان جی«

خبر خبر
راه اندازی ۲ ورودی جدید در 

خط ۴ مترو تهران
بهره  شرکت  مدیرعامل  مقام  ائم  ق
بردای مترو تهران و حومه از راه اندازی 
ورودی ایستگاه های بیمه و پایانه ۱ و ۲ 

فرودگاه مهرآباد در خط ۴ خبر داد.
این  اینکه  بیان  با  پور  عبدالله  لی  ع
مترو  به  مسافران  دسترسی  رودی ها  و
ایستگاه  در  افزود:  می کنند  آسانتر  ا  ر
جنوبی  ضلع  در  جدید  ورودی  یمه،  ب
برداری  بهره  به  کرج  مخصوص  اده  ج
از  استفاده  این ورودی  رسیده است که 
شبکه مترو را برای اهالی شهرهای چون 
شهریار، شهرک قدس، اندیشه و مارلیک 

راحت تر می کند.
گذشته  در  اینکه  بیان  با  ی  و
سوار  برای  باید  شهرها  این  سافران  م
شدن به مترو به ایستگاه آزادی می آمدند 
افزود: اکنون با راه اندازی ورودی جدید 
ایستگاه  یک  قرارگیری  و  بیمه  یستگاه  ا
اتوبوس در کنار آن، مسافران آن شهرها 
از این ایستگاه سوار قطارهای  می توانند 

مترو شوند.
بهره  شرکت  مدیرعامل  مقام  ائم  ق
راه  خصوص  در  تهران  مترو  رداری  ب
و   ۱ پایانه  برای  جدید  ورودی  ندازی  ا
۲ فرودگاه مهرآباد نیز گفت: در ورودی 
جدید مسافران می توانند به طور مستقیم 
ز ایستگاه مترو وارد سالن پذیرش این  ا
ترمینال شوند و دیگر نیازی به ورود به 

محوطه فرودگاه و طی مسیر نیست.

آخرین وضعیت دریافت 
گواهینامه رانندگی توسط 

مشمولان غایب
سرباز  انسانی  سرمایه  اداره  ئیس  ر
ستادکل نیروهای مسلح در مورد آخرین 
وضعیت معافیت و کسر خدمت ایثارگران 
مشمولان  توسط  گواهینامه  دریافت  و 

غایب توضیحاتی داد.
سردار موسی کمالی، در مورد زمان 
اجرای مصوبه دریافت گواهینامه توسط 
اینکه  وجود  با  گفت:  غایب  شمولان  م
موضوع  این  با  را  موافقت خود  ستادکل 
اعلام کرده اما هنوز این امر اجرایی نشده 
است. وی تاکید کرد: بزودی زمان، نحوه 
گواهینامه  دریافت  چگونگی  جزئیات  و 
اعلام  غایب  مشمولان  توسط  انندگی  ر
انسانی  سرمایه  اداره  رئیس  شود.  ی  م
نیروهای مسلح در مورد  سرباز ستادکل 
کسر  و  معافیت  مصوبه  اجرای  مان  ز
خدمت سربازی فرزندان ایثارگران افزود: 
زمان،  بزودی  نیز  مصوبه  این  مورد  ر  د
اعلام  اجرا  چگونگی  جزئیات  و  حوه  ن
می شود.وی گفت: سربازان و مشمولان 
غایب انشالله تا اواسط آبان  صبر کنند تا 

این موارد آماده و ابلاغ شود.

وزیر نفت:
تکلیف بازار نفت را یک دولت یا 

یک شخص مشخص نمی کند

درباره  ترامپ  اظهارات  نفت  زیر  و
ایران را بر بازار نفت بی تاثیر دانست و 
گفت: افراد زیادی درباره بازار نفت موضع 
می گیرند و اینگونه نیست یک نفر یا یک 

دولت تکلیف بازار نفت را روشن کند.
نشست  محور  درباره  زنگنه  یژن  ب
مشترک با اعضای فراکسیون نمایندگان 
توضیح  اسلامی  شورای  مجلس  لایی  و
داد: در این نشست، در باره آثار سخنان 
آقای ترامپ بر بازار جهانی نفت مباحثی 

مطرح و بررسی شد.
نفت  بازار  که  این  بیان  با  ی  و
نشنید،  را  ترامپ  آقای  حبت های  ص
رئیس  که  تهدیدهایی  اگر  کرد:  صریح  ت
جمهوری آمریکا در باره ایران مطرح کرد 
معناست که  این  به  بخواهد عملی شود 
قیمت نفت به شدت افزایش می یابد، این 
در حالی است که در یک هفته گذشته 
ایجاد  نفت  بازار  در  ویژه ای  تغییر  یچ  ه

نشد.
افراد  با اشاره به این که  وزیر نفت 
می گیرند  موضع  نفت  بازار  در  یادی  ز
دولت  یک  یا  نفر  یک  نیست  اینگونه  و 
یادآور  کند،  روشن  را  نفت  بازار  کلیف  ت
منافع  اساس  بر  متعددی  بازیگران  د:  ش
اقتصادی و تحلیل از وضع عرضه و تقاضا، 

سرنوشت بازار نفت را تعیین می کنند.
به گفته زنگنه، اگر میزان کلانی از 
قیمت  شود،  حذف  نفت  بازار  از  رضه  ع
روبه رو  توجهی  قابل  افزایش  با  فت  ن

می شود.
اظهارات  این که  بیان  با  نفت  وزیر 
نشده  گرفته  نفت جدی  بازار  در  رامپ  ت
از  حاصل  پول  دریافت  درباره  ست،  ا
مشتریان  کرد:  اظهار  هم  نفت  روش  ف
نفت  خرید  ازای  در  بدهی  ایران  فتی  ن
باره  در  مشکلاتی  البته  ندارند.  ایران  ز  ا
فروش  از  حاصل  درآمدهای  ابه جایی  ج
آن  حل  برای  که  دارد  وجود  فت  ن
از  بازارهای خود را  از  درصددیم بخشی 

اروپا به آسیا تغییر دهیم.
بیژن زنگنه، وزیر نفت روز یکشنبه 
ولایی  نمایندگان  فراکسیون  نشست  در 

مجلس شورای اسلامی حضور یافت.

شریعتمداری در نشست هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی؛

اتاق بازرگانی سومین خودروسازی کشور را ایجاد کند
سومین  تواند  می  بازرگانی  اتاق  صنعت:  زیر  و

خودروسازی کشور را راه اندازی کند.
محمد شریعتمداری در نشست هیئت نمایندگان 
با  ایران  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  تاق  ا
در  دو خودروساز  فقط  باید  که چرا  پرسش  این  طرح 
ایران داشته باشیم، در حالیکه اتاق بازرگانی ترکیه به 
تولید خودروی ملی ورود کرده افزود: چرا ما در ایران 
فقط ایران خودرو و سایپا را داریم؟ چرا اتاق بازرگانی 

سومین خودروساز را راه اندازی نمی کند؟
وزیر صنعت معدن و تجارت در ادامه با بیان اینکه 
اگر برخی بخواهند با کلک هایی مانند شرکت تعاونی 
کارکنان فلان دستگاه به اسم بخش خصوصی دولت را 
دور بزنند من به شدت جلوی آن را می گیرم، افزود: هر 
جا بخش خصوصی واقعی به صحنه بیاید، دولت از آن 

حمایت خواهد کرد.
داروی  صادرات  اینکه  بر  تاکید  با  ریعتمداری  ش
همه  بین  در  باید  گفت:  است،  کشور  فابخش  ش
وجود  به  باور  این  تولیدکنندگان  و  صرف کنندگان  م
بیاید که تولید راه حل همه مشکلات ملی و بین المللی 

ماست که تا رسیدن به آن نقطه فاصله داریم.
وی با تاکید بر اینکه وزارت معدن صنعت معدن 
تولیدکنندگان  و  صادرکنندگان  همه  پذیرای  جارت  ت
بوده و نظرات آنها را بدون چون و چرا می پذیرد، گفت: 
بدون  کنم،  حل  را  مشکلات  توانم  نمی  تنه  یک  ن  م

همکاری شما این کار نشدنی است.
با  شد  قرار  افزود:  تجارت  و  معدن  صنعت  زیر  و
همکاری رئیس اتاق ایران یک ساختار ایجاد کرده و از 
طریق آن مشکلات تولیدکنندگان و صادرکنندگان را 
دریافت کنیم تا بتوانیم این مشکلات را برطرف کنیم. 
اگرچه ۲0 نفر از دولت در هیئت نمایندگان اتاق ایران 
این ساختار درست  به نظر می رسد  اما  حضور دارند، 
عمل نکرده است. با یک تقسیم کار درست می توانیم 
اتاق  را در کمیسیون های تخصصی  مایندگان دولت  ن
نظرات  دولت،  نمایندگان  طریق  از  و  داده  شارکت  م

بخش خصوصی به هیئت دولت واصل شود.

در  بازرگانی  اتاق  فعال  حضور  به  اشاره  با  ی  و
حامی  عنوان  به   9۲ سال  جمهوری  ریاست  نتخابات  ا
مناسبی  موقعیت  اساس  این  بر  افزود:  جمهور  ئیس  ر
ایجاد شده تا نظرات اعضای اتاق ایران به رئیس جمهور 

منتقل شود.
از  زیادی  بخش  اینکه  بر  تاکید  با  ریعتمداری  ش
بوده  درست  اتاق  نمایندگان  هیئت  اعضای  نتقادات  ا
داد:  ادامه  است،  بوده  دولت  جانب  از  آن  کوتاهی  و 
و  کسب  فضای  اگر  که  بود  این  اظهارنظر  همترین  م
اقتصاد کلان درست شود،  و شاخص های  اصلاح  کار 
بسیاری از مشکلات برطرف خواهد شد، چراکه اگر این 
اتفاق افتاد یک انقلاب در بخش تجارت ما ایجاد خواهد 

شد.
وی با بیان اینکه در چند سال رتبه کسب و کار 
از یک  ایم  توانسته  ادامه داد: فقط  یافته،  یران بهبود  ا
رتبه بسیار بد به رتبه بد برسیم، اگر چه اقدام درستی 
است، اما کافی نیست و باید برای رسیدن به رتبه های 

بهینه قدم های بیشتری برداریم.
فراوان در دستگاه  شریعتمداری وجود مجوزهای 
بالای  سود  بانکها،  منابع  محدودیت  دولتی،  ای  ه
تسهیلات و مبلغ پایین آن، ایجاد صف درخواست در 

نظام  در  فساد  ایجاد  نتیجه  در  و  بانکها  و  ستگاهها  د
اداری را از مهمترین موانع کسب و کار دانست و ادامه 
داد: بسیاری از وام هایی که برای ایجاد و ساخت بنگاه 
تولیدی پرداخت شده اند، در پایان تسویه نشده، بلکه 
به نوع دیگری از وام تبدیل می شود که جرایم و سود 
بالاتری را برای تولیدکننده منظور می کند یعنی بخش 
زیادی از منابع بانکها در بنگاه های تولیدی فریز شده 

است.
به گفته وزیر صنعت معدن و تجارت بانک مرکزی 
آمار داده که نرخ سود تسهیلات پایین آمده است، اما 
همه ما می دانیم که بانکها می گویند اگر به نرخ سود 
۱8 درصد وام می خواهید باید بخشی از منابع را در 
یک حساب سپرده گذاری کنید و بعد سود آن سپرده 
را با مجموع سود تسهیلات محاسبه کرده و اعلام می 

کنند که نرخ سود وام پایین آمده است.
وی ادامه داد: باید بخشی از منابع صندوق توسعه 
ملی به افزایش سرمایه نظام بانکی تبدیل شود تا امکان 
قانون  گردد.  فراهم  بانکها  از سوی  تسهیلات  رداخت  پ
اجرای این فرآیند تدوین شده و موجود است اما باید 
این قانون را اجرا کرد. ضمن اینکه نرخ سود تسهیلات 

نیز باید به اندازه تورم کاهش یابد.

شریعتمداری در خصوص موضوع مدیریت واردات 
امکان  ها  تعرفه  نظام  طریق  از  کار  این  کرد:  اکید  ت
اجرایی شدن ندارد، نظام تعرفه ای صرفا باید به نهاده 

های دامی و نباتی اختصاص یابد.
بخش  به  ها  خصولتی  واگذاری  درباره  ی  و
خصوصی واقعی نیز افزود: رئیس جمهور دستور داده تا 
شرکت های خصولتی به تدریج واگذار شوند. باید بخش 
خصوصی واقعی در این زمینه ورود کرده تا تجربه های 
قبلی تکرار نشود که یک کارخانه دولتی را یک شرکت 
شبه دولتی خریداری می کرد، ماشین آلات آن را آهن 
قراضه اعلام و زمین آن را نیز تفکیک می کرد و سپس 

کل کارخانه از بین می رفت.
نیازمندی  از  یکی  تجارت  و  معدن  صنعت  زیر  و
های بخش صنعت کشور را تدوین سند توسعه صنعتی 
ایران،  اتاق  همکاری  با  سند  این  گفت:  و  کرد  نوان  ع
وزارت صنعت و دانشگاه صنعتی شریف در حال تدوین 
بوده و من هر دو هفته یک بار از آنها گزارش عملکرد 
نیز  صادرات  توسعه  سند  تدوین  همچنین  گیرم.  ی  م

باید تنظیم شود.
وی با تاکید بر حمایت از شرکت های کوچک و 
متوسط ) SME( گفت: وزارت صنعت معدن و تجارت 
و  ایمیدرو  ایدرو،  سازمان  و  دارد  برنامه  کار  این  رای  ب
شرکت های کوچک و شهرک های صنعتی قرار است 

در این زمینه از اس ام ای ها حمایت کنند.
شریعتمداری تصریح کرد: ما شرکت بزرگ صادراتی 
با  باید  صنعتی  بزرگ  های  شرکت  و  نداریم  ایران  ر  د
همکاری یکدیگر چنین شرکتی ایجاد کرده که تخصص 
آن بازاریابی و برندینگ باشد. این کار به دولت ارتباطی 

ندارد، خود بخش خصوصی باید آن را انجام دهد.
خواست  بازرگانی  اتاق  از  پایان  در  ریعتمداری  ش
برای متقاضیان واقعی صادر کند  بازرگانی را  ا کارت  ت
و تصریح کرد: چرا اتاق ایران کارت بازرگانی برای یک 
پیرزن که در یک روستا مشغول کشاورزی است صادر 
اتاق  بازرگانی از مشخصه های اعتبار  می کند؟ کارت 

است و خود اتاق باید رأسا این مسائل را کنترل کند. 
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فراخوان سازمان انتقال خون برای اهدای »پلاکت«
مدیرعامل سازمان انتقال خون با اشاره به افزایش درخواست و مصرف 
پلاکت در ایران و جهان، بر لزوم افزایش اهدای مستقیم پلاکت به روش 
فرزیس تاکید کرد و گفت: میزان تقاضای مراکز درمانی کشور برای مصرف 

پلاکت به یک میلیون و ۲00 هزار واحد در سال رسیده است.
دکتر علی اکبر پور فتح الله، با بیان اینکه روند درخواست و مصرف 
پلاکت در ایران و جهان به شدت در حال افزایش است، گفت: در ایران طی 
۱۲ سال گذشته تقاضای مراکز درمانی کشور برای مصرف پلاکت از ۴00 
هزار واحد در سال به یک میلیون و ۲00 هزار واحد در سال رسیده است.

با  عمدتا  ایران  در  پلاکت  تامین  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  ی  و
روش  این  در  افزود:  فراهم می شود،  کامل  اهدای خون  از  آنها  جداسازی 
تهیه پلاکت که اصطلاحا »پلاکت راندم« خوانده می شود، میزان جداسازی 
پلاکت کم است؛ به طوریکه هر شش واحد پلاکتی، یک دوز درمانی را ایجاد 
می کند و بیمار در معرض پلاسمای اهداکنندگان متفاوتی قرار می گیرد. 

همچنین این روش شانس مقاومت پلاکتی را در بیماران بالا می برد.
پور فتح الله ادامه داد: این در حالیست که با اهدای مستقیم پلاکت با 

روش فرزیس )جداسازی اجزای خون( یک دوز درمانی و معادل شش واحد 
پلاکت راندم، توسط اهداکنندگان خون اهدا می شود و محصول با کیفیت 

بالا برای بیماران چشم انتظار سلامت، فراهم می کند.
مانند  کشورها  برخی  در  کامل  خون  اهدای  روند  اینکه  بیان  با  وی 
انجام  فرهنگسازی های  با  طوریکه  به  گفت:  است،  بوده  نزولی  سترالیا  ا
با  اهداکنندگان پلاسمای خون در مقایسه  افزایش  آینده شاهد  شده، در 

اهداکنندگان خون کامل در این کشورها خواهیم بود.
مدیرعامل سازمان انتقال خون در ادامه به میزان مصرف ایمنوگلوبولین 
فرآورده خونی  این  مصرف  کرد:  اظهار  و  اشاره  دنیا  در   )IVIG( ریدی  و
مصرف  بازار  طوریکه  به  است؛  داشته  فزاینده ای  رشد  اخیر  سال های  ر  د
یمنوگلوبولین وریدی در آمریکا، کانادا و استرالیا به حدود ۱۶0 گرم به  ا
ازای هر ۱000 نفر جمعیت رسیده است و در کشور های آلمان، ایتالیا، 
انگلستان و اسپانیا به بالای ۶0 گرم به ازای هر ۱000 نفر جمعیت در سال 
۲0۱۴ میلادی رسیده است و این روند همچنان رو به افزایش است. حال 
برای مصرف  تهیه کنیم،  ایرانی  با پلاسمای  را  فرآورده  این  بخواهیم  گر  ا

۱۶0 گرم از آن به ازای هر ۱000 نفر جمعیت باید بیش از ۲ میلیون و 
۶۵0 هزار لیتر پلاسمای اهدایی داشته باشیم. همچنین برای رسیدن به 
۶0 گرم از IVIG به ازای هر ۱000 نفر جمعیت، اهدای حدود 800 هزار 

لیتر پلاسما نیاز است.

روزنامه صبح ایران

جزئیات کاهش صادرات کشور
رئیس سازمان توسعه تجارت تشریح کرد: 

میانگین مصرف بنزین ایران تا ۲8مهرماه سال جاری 
۷9 میلیون لیتر بوده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
حدود ۵.۳ درصد رشد داشته است. میانگین مصرف بنزین 
ایران تا جمعه ۲8مهرماه ۷9 میلیون لیتر بوده است. با توجه 
به اینکه میانگین مصرف بنزین در مهرماه سال گذشته ۷۵ 
میلیون لیتر بوده، میانگین مصرف بنزین حدود ۵.۳ درصد 
رشد داشته است.بر اساس این گزارش، میانگین مصرف بنزین 
کشور در شش ماهه نخست سال 8۱.۷ میلیون لیتر بوده 
است که نسبت به آمار شش ماهه سال گذشته 8.۳ درصد 
رشد داشته است .از نظر حجمی بیش از ۱۵ میلیارد و ۱9۶ 
میلیون لیتر بنزین در شش ماهه نخست سال ۱۳9۶ مصرف شده است. میانگین مصرف بنزین 
در شهریورماه به علت حجم بالای مسافرت و تعطیلات عید قربان و عید غدیر 88.۲ میلیون  لیتر 

بوده که نسبت به شهریورماه سال گذشته )8۱.۴ میلیون  لیتر( 8.۴ درصد رشد داشته است.

در  دوباره  کلیوی  مشکل  دلیل  به  مشایخی  مشید  ج
بخش مراقبت های ویژه بیمارستان بستری شد.گیتی رئوفی 
همسر جمشید مشایخی درباره وضعیت جسمانی این بازیگر 
پیشکسوت بیان کرد: جمشید مشایخی سه روز پیش دوباره 
در بیمارستان بستری شد زیرا کلیه وی سنگ ساز است و 
همین مساله باعث شد دوباره به بیمارستان برود.وی ادامه 
داد: فردا پزشکان باید جراحی کوچکی روی او داشته باشند 
و همسرم امشب را هم در بیمارستان خواهد بود.رئوفی عنوان 
بیمارستان  ویژه  کرد: همسرم فعلا در بخش مراقبت های 

بستری است و اطلاعی ندارم چه زمانی مرخص خواهد شد.

جمشید مشایخی در بخش 
مراقبت های ویژه بستری شد

افزایش ۵ درصدی مصرف 
بنزین نسبت به پارسال

۲۵ درصد 
سالمندان 
نیازمند 
هستند

رئیس دبیرخانه شورای عالی سالمندان:
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